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ثبت قطعي ميراث راه آهن 
در يونسكو نشان دهنده اراده ملي ايراني هاست 

مديرعامللل راه آهللن اعللام كرد: 
بللا ثبللت قطعي ميللراث راه آهن در 
يونسللكو، سللندي براي آيندگان 
ايجاد مي شللود كه نشللان از همت 
و اراده ملللي ايراني ها در سللاخت و 
توسللعه راه آهن در دوران سللختي 
سياسللي و اقتصللادي و غيره بوده 

اسللت. سللعيد محمد زاده مديرعامل راه آهن در جلسه هماهنگي 
و برناملله ريللزي جهت ثبت قطعللي ميراث راه آهن با بيان اينكه 
راه آهللن در ايللران نماد يك موضوع جدي در زمينه مهندسللي، 
غيرت و جديت است، گفت: ساخت راه آهن آميخته با هنر ايراني 
است و ايراني ها با همت و جديت كامل از ۹۰ سال گذشته، اين 
خطوط را سللاخته و آن را توسللعه داده اند.وي افزود: صنعت گران 
ريلي طي اين سال ها در سخت ترين مسيرها، تاش كرده و اين 
خدمت كردن قابل ستايش است.به گفته محمدزاده؛ با مشاهده 
راه آهن لرسللتان، مي توان دريافت كه در گذشللته با سختي هاي 
فراوان سللازندگان خطوط ريلي مسلليرها را سللاخته و به يكديگر 
متصل مي كردند.وي ادامه داد: يكي از نكات مهم در اين ساخت 
و سازها اين است كه ما مي توانيم ، سخت ترين و غير ممكن ترين 
كارهللا را انجللام دهيللم بطوريكه در ۹۰ سللال گذشللته از البرز و 
زاگرس عبور و خطوط ريلي در اين محورها احداث كرديم.مدير 
عامل راه آهن بيان داشللت: با مشللاهده راه آهن بافق- مشللهد، 
بافق – بندرعباس و تهران – آذربايجان كه مسيرهاي سختي را 
براي احداث ريلي داشته اند، پي به تاش و سختي كار در شرايط 

نامساعد آب و هوايي مي بريم.

كسب رتبه نخست جابجايي مسافر
 توسط راه آهن خراسان 

مديركل راه آهن خراسان از كسب رتبه نخست جابجايي مسافر 
در ۴ ماهه نخست امسال توسط راه آهن خراسان در شبكه ريلي 
كشللور خبر داد. محمد هادي ضيايي مهر با اعام اين خبر گفت 
: در ۴ ماهه نخست سال جاري تعداد زائران و مسافران ورودي 
و خروجي به مشهد مقدس حدود ۳ ميليون و۷۷۶ هزار نفر بوده 
كه شللاهد رشللد ۲/۵ درصدي جابجايي مسافر در اين بازه زماني 

نسبت به مدت مشابه سال قبل بوده ايم.
وي افزود: ۵۰ درصد سللفرهاي ريلي كشللور در اين ايام از ۲۷ 
شللهر و مركز اسللتان در سللطح كشور به مسير خراسان رضوي و 
مقصد مشهد برنامه ريزي و اختصاص يافته كه اين مسافران در 
مجموع با ۱۰ هزار و ۷۸۸ رام قطار به صورت ورودي و خروجي 

جابجا شده اند.

راه آهن كشور بايستي
 از تجربيات كشورهاي دنيا بهره مند شود 

معاون برنامه ريزي و اقتصاد حمل 
و نقل راه آهن در مراسللم توديع و 
معارفلله مديللر كل مركز آموزش و 
تحقيقات راه آهن با تاكيد بر اينكه ما 
در حوزه اموزش و تحقيقات نيازمند 
تجديد قوا هستيم، گفت: با تغيير و 
تحولات مديريتي مي توانيم با يك 

تجديد قوا و انرژي بيشتر در اين حوزه متمركز شويم. نوراله بيرانوند 
در مراسم توديع و معارفه مدير كل مركز آموزش و تحقيقات راه 
آهن با بيان اينكه راه آهن با كمبود منابع انسللاني از نظر كيفي 
مواجه نيست، گفت: خوشبختانه ظرفيت عظيمي در راه آهن وجود 
دارد تا به اهدافي كه كشللور از متوليان ريلي انتظار دارد ، دسللت 
يابيللم.وي بللا بيان اين مطلب كه اموزش و تحقيقات اثر بنيادين 
مهمي در جامعه دارد، افزود: يكي از اهداف مهم تمامي كشورهاي 
توسللعه يافته، روي آوردن به اموزش و تحقيقات گسللترده است 
بطوريكه سللهم آموزش و تحقيقات در اين كشللورها نسللبت به 
توليد ناخالص داخلي در حال افزايش است.بيرانوند عنوان كرد: 
كشللورهايي چون كره، تركيه، آفريقاي جنوبي با سللرعت زيادي 
در حللال توسللعه هسللتند و ۹ درصللد از توليللد ناخالص داخلي را 
به اموزش و تحقيقات اختصاص داده اند و با سرعت حيرت انگيزي 

در حال رشد هستند.
وي اظهار داشللت: راه آهن كشللور نيز بايستي در زمينه اموزش و 
تحقيقات از تجربيات كشورهاي دنيا بهره مند شود و از رويه هاي 

كشف شده و بديهي تبعيت كند.

بررسي طرح ويژه بندر كنگ
 طللرح ويللژه بنللدر كنگ در اسللتان هرمللزگان در كميته فني ۳ 
شللوراي عالي شهرسللازي و معمللاري ايران )كميتلله معماري، 
طراحي شهري و بافت هاي واجد ارزش( مورد بررسي قرار گرفت 
تا نتايج بررسي  كميته، براي تصويب به شوراي عالي شهرسازي 
و معماري، ارايه شود. به گفته فرزانه صادق مالواجرد دبير كميته 
فني معماري، طراحي شللهري و بافت هاي واجدارزش، آنچه كه 
اين بندر را منحصر به فرد كرده، بافت ارزشمند تاريخي و پايگاه 
دريانوردي و لنج سازي آن است. عاوه بر ويژگي هاي معماري، 
اين مكان داراي آداب و سوم و ويژگي هاي شاخص فرهنگي است 
كه آن را حائز اهميت ثبت جهاني مي كند. نماينده يونسكو در آذر 
مللاه ۹۵ از ايللن مللكان بازديد و جهت تهيه پرونده ثبت اين بافت 
در ميراث جهاني موافقت كرده اسللت.پيش از اين شللوراي عالي 
شهرسازي و معماري ايران در جلسه ۹۶.۲.۲۵بر ضرورت طرح 
ويژه اين شهر تاكيد نمود. در همين راستا اهم موارد و موضوعات 
بلله منظور تدوين چارچوب شللرح خدمات طللرح ويژه در كميته 

تخصصي و با حضور نمايندگان محلي برگزار شد.

افزايش ۳۵ درصدي عمليات كانتينري 
در بندرشهيد رجايي 

 TEU مديللركل بنللادر و دريانوردي هرمللزگان گفت: ۹۰۵ هزار
كانتينر در چهار ماه نخسللت امسللال در بندر شهيد رجايي تخليه 
و بارگيري شللد كه در مقايسلله با مدت مشللابه پارسال ۳۵ درصد 

افزايش نشان مي دهد. 
الله مللراد عفيفللي پور با اعام اين خبر در جمع خبرنگاران افزود: 
از تعداد ۶۳۲ هزار TEU كانتينر پُر )داراي بار( جا به جا شللده در 
اين مدت، ۱۶۰ هزار TEU مربوط به محموله هاي ترانزيتي بود 

كه رشد ۲۷ درصدي در اين زمينه داشت.
 TEU بلله گللزارش ايرنللا، وي بيان كرد: در اين مللدت ۱۲۸هزار
كانتينللر مربللوط به محموله هاي صادراتي با رشللد دو درصدي و 
۲۵۰هللزار TEU كانتينللر حامل كالاهاي وارداتي با افزايش ۲۸ 
درصدي بوده است.مديركل بنادر و دريانوردي هرمزگان، تعداد 
كانتينرهاي ترانشيپي )انتقال كالا از يك وسيله حمل به   وسيله 
حمل ديگر( در بندر شهيد رجايي را حدود ۹۳ هزار TEU اعام 
كللرد و افللزود: جابه جايللي اين گونلله كالا در چهار ماه اخير ۱۱۵ 

درصد افزايش داشته است.
بندر شهيد رجايي بزرگ ترين و پيشرفته ترين بندر كانتينري ايران 
است كه تخليه و بارگيري بيش از ۸۰ درصد كالاهاي كانتينري 

درسطح كل بنادر كشور را پشتيباني مي كند.

پيشخوان

راه ومسکن

معاون ساخت آزادراه ها با بيان اينكه در مشوق هاي جديد جذب 
سللرمايه گذار خصوصي، مجري آزادراه همان سللرمايه گذار 
خواهللد بللود، گفللت: در قراردادهاي جديد سللرمايه گذاري 
آزادراهللي، سللهم بخش خصوصي بلله ۱۰۰ درصد افزايش 

يافته است. 
 به گزارش فارس سيدمحمدحسللين ميرشللفيع درباره جذب 
سللرمايه گذار براي اجراي پروژه هاي آزادراهي اظهار داشت: 
استقبال ويژه اي از سوي سرمايه گذاران براي ساخت آزادراه ها 
وجود دارد و با توجه به شرايط اقتصادي فعلي، استقبال مناسب 

پيش بيني مي شود.
ميرشفيع ادامه داد: در آزادراه ها ريسك سرمايه گذاري پايين 
اسللت گرچه سللود قابل پيش بيني بلندمدت اسللت اما سللود 
سرمايه گذاري در پروژه هاي آزادراهي معقول است؛ بنابراين 
تاش كرده ايم كه در جذب سرمايه گذاري خصوصي و براي 
تشللويق آنها كمترين تشللريفات اداري داشللته باشيم، ضمن 
آنكه مشوق ديگر ما اين خواهد بود كه مجري آزادراه همان 

سرمايه گذار خواهد بود.
معاون ساخت و توسعه آزادراه ها با بيان اينكه سرمايه گذاران 
داخلللي و خارجللي زيللادي براي اجراي پللروژه اي آزادراهي 
استقبال كرده اند، گفت: تاش مي كنيم سهم دولت در ساخت 
آزادراه ها بسيار كاهش يابد و حتي سهم بخش خصوصي در 

سرمايه گذاري به ۱۰۰ برسد.
وي با اشاره به اينكه امكان جذب سرمايه گذار خارجي هم در 
پروژه هاي آزادراهي وجود دارد، اضافه كرد: در صورت اعام 
آمادگي سللرمايه گذاران خارجي، مدل هاي سللرمايه گذاري و 
نحوه بازگشت سرمايه مشخص است و  از سوي دولت ايران 

و بانك مركزي نيز تضمين شده است.
معاون ساخت و توسعه آزادراه ها گفت:  در قراردادهاي جديد 
سرمايه گذاري آزادراهي سهم بخش خصوصي به ۱۰۰ درصد 
افزايش يافته اسللت. در اين باره مي توان به آزادراهي از بندر 
شهيد رجايي به سمت سيرجان اشاره كرد كه با سرمايه گذاري 
۱۰۰ درصدي بخش خصوصي سللاخته مي شللود، همچنين 
آزادراه لامرد - پارسيان نيز با مشاركت ۱۰۰ درصدي بخش 

خصوصي اجرا خواهد شد.
ميرشللفيع با اشللاره به تكميل قطعه يك و دو آزادراه اروميه - 
تبريز و  قطعه اي از آزادراه غرب اصفهان  يادآور شد: از سوي 
شركت ساخت فهرستي از بزرگراه هاي قابل تبديل به آزادراه 

در سراسر كشور،   به وزارت راه و شهرسازي ارسال شده است. 
چندين پروژه در اين فهرست  در اولويت است و فراخوان جذب 

سرمايه گذار براي اين پروژه ها انجام شده است.
معاون ساخت و توسعه آزادراه ها يادآور شد:  تبديل  بزرگراه ها  
به آزادراه، نيازمند استقبال  سرمايه گذار  بخش خصوصي است 
در اين باره بايد منتظر ميزان اسللتقبال سللرمايه گذاران براي 
ورود به  پروژه   باشلليم، البته در اين حوزه مشللوق هاي مناسبي 

هم براي جذب سرمايه گذار ارائه شده است
به گزارش تين نيوز مهرماه سال گذشته عباس آخوندي وزير 
راه و شهرسازي گفته بود: " قطعا ايران در منطقه خاورميانه 
كمترين ريسك سرمايه گذاري را در حال حاضر دارد و بخش 
خصوصللي ايللران و بخللش خصوصي جهللان در يك رقابت 
تنگاتنللگ و هللم آور رقابتي مي تواننللد در پروژه هاي بزرگ 
سرمايه گذاري شركت كنند. "آخوندي همچنين خاطرنشان 
كرده بود: "در حوزه زيرسللاخت تجربه طولاني در مشللاركت 
بخش خصوصي و بانك ها براي سللاخت آزادراه هاي كشللور 
داريم كه تجربه بسلليار موفقي بوده و اخيرا اين مشللاركت به 

سللاخت بنادر، پس كرانه هاي بنادر، فرودگاه ها و راه آهن نيز 
تسري پيدا كرده است، بنابراين مشاركت بخش خصوصي در 
حوزه زيرساخت در جمهوري اسامي ايران كاما تجربه شده 

و اراده دولت نيز در اين مشاركت روشن است."
مللرور ايللن اظهارات وزير راه و شهرسللازي در كنار اظهارات 
كارشناسان بخش راه كه از مشاركت اندک بخش خصوصي 
در سللاخت بزرگراه ها و آزادراه ها سللخن مي گويند بيانگر آن 

است كه جايي از كار مي لنگد. اما كجا؟
��� علل عدم استقبال سرمايه گذاران

در همللان هنللگام يك كارشللناس حمللل و نقل در خصوص 
علل عدم اسللتقبال سللرمايه گذاران در سللاخت آزادراه ها به 
عدم امكان تامين مالي از بازار سللرمايه و پول اشللاره مي كند 
و مي گويد: سود محسوب شده براي اين نوع سرمايه گذاري 
حدود ۲۲ درصد اسللت كه حدود ۲۵+۹ درصد آن به عنوان 
ماليات كسر مي شود در صورتي كه بانكها بيش از ۲۵ درصد 

معاف از ماليات سود مي دهند.
خدايار خاشللع عدم اطمينان از انجام شللدن تعهدات دولت، 

طولاني بودن دوران مشللاركت، دخالت بيش از حد دولت و 
سللاير مراجع حكومتي در امر بهره برداري مثا نرخ عوارض 
دسللتورات براي معافيت عوارض دخالت مسللئولين استاني و 
تعزيرات در امر بهره برداري، كم بودن قابل توجه بودجه منظور 
شللده براي راهداري، عدم رعايت الگوي تردد مصوب يعني 
ناچار نمودن آزادراه ها به دادن دسترسي به هر شهرک و دهي 
و عدم امكان كنترل عوارض را از ديگر دلايل عدم استقبال 
سرمايه گذاران بخش خصوصي در ساخت آزاد راه ها دانسته 
و تاكيللد مي كنللد: هزينه سللاخت راه ها در ايران تقريبا معادل 

قيمت جهاني است ولي عوارض خيلي كمتر است.
وي مي افزايد: عدم پوشش ريسك نيز يكي ديگر از مشكات 
اسللت به طوري كه در قراردادهاي مشللاركت هيچ ريسللكي 
پوشللش داده نمي شللود و اگر سللرمايه گذار به هر دليلي قادر 
به ادامه دادن كار نباشللد عما بايد از سللرمايه خود صرفنظر 

كند.
همچنين سيد مرتضي ناصريان يكي ديگر از كارشناسان حوزه 
حمللل و نقللل نيز تاكيد مي كند: يكي از تنگناهاي مشللاركت 
در آزادراه ها كه طبق قانون مشاركت مي باشد لزوم وجود راه 
عمومللي و موازي اسللت كه راه بللدون عوارض معمولا جاذبه 
بيشللتري براي راننده نسللبت به آزادراه با عوارض دارد يعني 
آزادراه به علت وجود رقيب ارزان دچار محدوديت شديد نرخ 
عوارض و كمبود مشتري است. محدوديت ذكر شده در اين 
قانللون به نظرم منطقي نيسللت و حللذف آن با اصاح قانون 

توصيه مي شود.
وي با بيان اين كه روش انتخاب سرمايه گذار در آزادراه ها بايد 
از روش مذاكره به روش مناقصه تغيير كند، حتي اگر فقط يك 
سللرمايه گذار وجود داشللته باشد، مي افزايد: روش مناقصه در 
صورت اجراي صحيح باعث شفاف بودن شرايط واگذاري و 
اطمينان به انتخاب قيمت مناسب مي شود ولي در شرايط غير 
رقابتي برخي از سرمايه گذاران بالقوه به علت نداشتن ارتباط 
با مقامات و واهمه از استقبال از آنها جلو نمي آيند و گاهي هم 
درخواست برخي سرمايه گذاران در بروكراسي اداري مواجه 
با كم توجهي و مفقودي مي شللود و علت رها شللدن پيشللنهاد 
مسكوت مي ماند و شبهات و شايعات رشد مي كند و حتي باعث 
ايجللاد ترديللد عموم به قراردادهاي در دسللت انعقاد مي گردد 
و فضاي سللالم براي جذب سللرمايه گذار را مخدوش كرده و 

باعث كاهش جذابيت سرمايه گذاري مي شود.

معاون آخوندی از افزایش سهم 100 درصدی بخش خصوصی خبرداد؛

آزادی در ساخت آزادراه ها

مجلس به آخوندي اعتماد مي کند ATRها از ایمن ترین هواپيماها در جهان هستند افتتاح ۳000 مسکن مهر پردیس در هفته دولت 
مديرعامل شللركت عمران شللهرهاي 
جديللد خبللر داد: بيللش از ۳۰۰۰ واحد 
مسللكن مهللر را در فازهللاي ۱۱، ۵ و ۸ 
شهر جديد پرديس آماده كرده ايم كه تا 
هفته دولت افتتاح خواهيم كرد. محسن 

نريمان در گفت وگو با ايسللنا اظهار كرد: پيرو افتتاح هايي كه به 
طور مرتب در ماههاي اخير داشتيم بيش از ۳۰۰۰ واحد مسكن 
مهر را در فازهاي ۱۱، ۵ و ۸ شهر جديد پرديس آماده كرده ايم 
كه تا هفته دولت به افتتاح آنها اقدام مي كنيم.مديرعامل شركت 
عمران شللهرهاي جديد درخصوص مشللكل دفترچه اقسللاط 
مسللكن مهر پرديس هم گفت: دفترچه اقسللاط مشكلي ندارد.. 
نيازمند اين هستيم تا هماهنگي بيشتري با بانك مسكن داشته 

باشيم، مقداري هم مسائل حقوقي را حل كنيم.

سرپرست شللركت هواپيمايي جمهوري 
اسللامي ايران)ايران ايللر( بللا اشللاره به 
 )ATR(مزيت هاي هواپيماهاي اي تي آر
در شللبكه پللروازي ايللن شللركت گفت: 
براساس قرارداد با سازنده اين هواپيماها، 

ايللران ايللر هيچگونه مشللكلي در تامين قطعات آن نللدارد. فرزانه 
شرفبافي با اعام اين خبر افزود: اين هواپيماها با موتور توربوتراپ 
جت ملخدار يكي از بهترين هواپيماهاي كوتاه برد جهان هستند و 
با پرواز در ارتفاع كم و مسافت هاي كوتاه مدت عملكرد بسيار خوبي 
دارند.به گزارش ايرنا، وي با بيان اينكه از نظر سوانح هوايي اي تي 
آر ها يكي از ايمن ترين هواپيماها در جهان هستند، گفت: ايران اير با 
بررسي هاي همه جانبه اين هواپيماها را انتخاب كرده است تا شبكه 

پروازي خود را در داخل با استفاده از اين هواپيماها توسعه دهد.

عضو كميسيون برنامه و بودجه مجلس 
با بيان اينكه مجلس به آخوندي اعتماد 
مي كنللد و موافللق ابقللاي وي در دولت 
دوازدهم اسللت، گفت: بايد نقد منصفانه 
به عملكرد وزير راه و شهرسللازي داشت 

و عملكرد آخوندي در حوزه حمل و نقل و ترابري بي سابقه بوده 
است. مهرداد لاهوتي در گفت وگو با ايلنا درباره احتمال ابقاي عباس 
آخوندي در دولت دوازدهم اظهار داشت: در طول چهار سال گذشته 
عملكرد وزير راه و شهرسللازي را مثبت مي دانيم. وي توانسللت در 
دوره تنگناي مالي دولت در بخش حمل و نقل و ترابري اقدامات 
قابل توجهي انجام دهد.وي اظهار داشت: آخوندي مدير تصميمات 
احساسي نيست وي مدير تصميم سازي است كه قدرت ريسك 

دارد وي مي تواند تصميمات راهبردي براي مسائل بگيرد.

مدير عامل كشتيراني جمهوري اسامي ايران درباره دو 
اولويت كشتيراني پس از برجام گفت: به سرعت كار را 
با بيمه هاي بين المللي آغاز كرديم و سپس به موسسات 
رده بنللدي جهاني متصل شللويم خوشللبختانه امروز 
پوشللش بين المللي ناوگان ملي كشللتيراني كشور را تا 

سقف يك ميليارد دلار افزايش داده ايم. 
به گزارش ايلنا و به نقل از مانا محمد سعيدي كه درباره 
ارتباط شللركت كشتيراني با صنعت بيمه داخلي اظهار 
داشت: كشتيراني جمهوري اسامي ايران يكي از پنج 
شركت برتر كشور است، اين شركت تنها شركت ايراني 
اسللت كه ۹۵ درصد از فعاليت آن در حوزه بين المللي 
است به همين منظور ما مي توانيم بيمه معلم را در مسير 
بين المللي شللدن و دسللتيابي به استانداردهاي جهاني 
ياري كنيم.رئيس هيئت مديره و مديرعامل كشتيراني 
جمهوري اسامي ايران ضمن تاكيد بر اين واقعيت كه 
اگر اقتصاد به بيمه متكي نباشللد در معرض خطرهاي 

بللزرگ و جبران ناپذيللري قرار مي گيرد، تصريح كرد: 
 Stimship پيللش از ايللن و در اجاس شللركت بيمه
لندن هم گفتم، صنعت بيمه در جهان به سللرعت در 
حال رشللد و تعالي اسللت، بنابراين، اين صنعت نيازمند 
توسعه ارتباطات بين المللي است تا عقب ماندگي هاي 

فعلي آن جبران شود.

افزايش پوشش بيمه کشتيراني ايران تا سقف يک ميليارد دلار
معللاون مسللكن روسللتايي گفت: ميزان تسللهيات 
مسللكن روسللتايي به دليل مشللكاتي كه بانك ها در 

مورد پرداخت آن دارند، افزايش نمي يابد . 
عزيزاله مهديان معاون مسكن روستايي بنياد مسكن 
در گفتگو با باشللگاه خبرنگاران جوان اظهار داشللت: 
دربرنامه چهارم توسعه سالانه ۲۰۰ هزار واحد در برنامه 

پيش بيني و تسهيات آنها اباغ شده است.
وي در ادامه افزود: از ميزان تسهيات مسكن روستايي 
در سال گذشته تنها ۳۳ هزار و ۶۰۰ واحد عقد قرارداد 
شللده كه دليل كُند شللدن پيشرفت آن ، روند پرداخت 

تسهيات از سوي بانك ها بوده است.
مهديان تصريح كرد: از سللال ۹۴ تا به امروز ۱ ميليون 
۷۸۰ هزار واحد عقد قرارداد شده و از اين تعداد ۱ ميليون 
و ۵۹۰ هزار واحد به اتمام رسيده و مابقي در دست اجرا 

است كه تا پايان سال به اتمام خواهد رسيد.
معاون مسللكن روسللتايي بنياد مسللكن يادآور شللد: 

تسللهيات بازسللازي مسللكن بين ۱۸ تا ۲۰ ميليون 
تومان با سود باز پرداختي ۴ درصد است .

مهديان در پايان تأكيد كرد: ميزان تسهيات مسكن 
روستايي به دليل مشكاتي كه بانك ها در مورد پرداخت 
آن دارند، افزايش نمي يابد و حداكثر سقف تسهيات 

در اين بخش ۲۰ ميليون تومان خواهد بود.

تسهيلات مسکن روستايي افزايش نمي يابد 

سرمايه گذاران با احداث خانه هاي لوکس شغل ايجاد مي کنند
 رييس اتحاديه مشاوران اماک شميرانات گفت: به ضرس قاطع 
مي گويم با ساخت خانه هاي لوكس و لاكچري موافقم، چرا كه 
سرمايه گذاران با احداث اين واحدها شغل ايجاد مي كنند.به گزارش 
ايسللنا، محمدرضا قاسمي در حاشيه گردهمايي مشاوران اماک 
منطقه شميرانات اظهار كرد: من يكي از طرفداران آپارتمانهاي 
لاكچري و طرفدار پولدارها هستم. به ضرس قاطع هم مي گويم 
و اين مساله را فرياد مي زنم؛ چون پولدار وقتي مي آيد با سرمايه اي 
كه مي آورد، شغل ايجاد مي كند. پولداري كه ساختمان لاكچري 
مي سازد حداقل ۳۰۰ نوع شغل ايجاد مي كند.وي درباره اينكه آيا 
قيمتهايي كه در بخش اماک لوكس تعيين مي شللود بر اسللاس 

كيفيت ساختمان است يا خير، گفت: ابتدا بايد ببينيم قيمت واقعي 
را چطور مي خواهيم محاسبه كنيم. مشاوران اماک كه نمي توانند 
درخصوص كيفيت تعيين تكليف كنند بلكه اين موضوع زير نظر 
مراجع مربوطه از جمله نظام مهندسي، شهرداري يا غيره است.
رييس اتحاديه مشاوران اماک شميرانات ادامه داد: در حال حاضر 
آپارتمانهايي داريم كه قيمت آنها متري ۳۰ ميليون تومان است. 
حتي آپارتمانهاي متري ۴۰ ميليون تومان داريم كه همه فروخته 
شللده اسللت. پس در اين جامعه پول هسللت ولي درست حركت 
نمي شود. در تمام جوامع جذب سرمايه مي كنند ولي در كشور ما 
صدا و سيما پولدارها را دزد نشان مي دهد.وي درباره پيش بيني از 

آينده بازار مسكن گفت: اقتصاد كشور كاما سياسي است. به طور 
مثال امضاي قرارداد توتال، روحي به اقتصاد بازار دميد و باعث شد 
تعداد قراردادهاي مسكن تا حدودي بالا برود ولي مجددا وارد ركود 
شد و حدود ۱۰ روز است كه اصا براي اجاره هم كسي مراجعه 
نمي كند.قاسمي، پيش بيني از آينده بازار مسكن، قبل از رسيدن 
به زمان رونق را مشكل دانست و تصريح كرد: در عين حال پيش 
بيني مي شود نهايتا تا يك سال رشد موازي و همطراز با تورم را 
در قيمت مسكن داشته باشيم كه البته جهشي نيست و متناسب 
با نرخ تورم خواهد بود.رييس اتحاديه مشاوران اماک شميرانات 
گفت: به هيچ عنوان جهش سالهاي ۸۶ به بعد كه باعث افزايش 

۸۰ درصدي قيمت مسللكن شللد را نخواهيم داشللت؛ مگر اينكه 
سياستهاي پولي دولت از حالت انقباضي خارج و مقداري پول تزريق 
شود. البته الان نمي شود پيش بيني كرد چون سياستهاي دولت 
دوازدهم را نمي دانيم.به گفته قاسمي، بيشترين تعداد خانه هاي 

خالي لوكس در مناطق ۱، ۲ و ۳ وجود دارد.

ايران پل ترانزيتي خاورميانه با جهان مي شود
با پايان يافتن دوره چهار ساله دولت يازدهم وزير راه و شهرسازي 
كه از سللوي رئيس جمهوري با عنوان وزير پيشللنهادي دولت 
دوازدهم معرفي شده برنامه هايي را براي آينده حمل و نقل ايران 
ارائه كرده كه جمع بندي ابتدايي آن نشان مي دهد تبديل شدن 
كشور به پل ارتباطي منطقه و جهان اصلي ترين اولويت آن خواهد 
بود.به گزارش ايسللنا، در شللرايطي كه در روزهاي مياني هفته 
آينده مجلس شوراي اسامي رسما فرآيند بررسي صاحيت ها و 
راي گيري نسبت به وزراي پيشنهادي دولت دوازدهم را بررسي 
مي كند، وزير راه و شهرسازي برنامه هاي آينده اين وزارتخانه را 
در قالب چند بند مجزا ارائه كرده كه نشان دهنده پيگيري اهدافي 
است كه در طول چهار سال گذشته بسياري از آنها در دستور كار 
قر ار گرفته و اقدامات قابل توجهي نيز در راستاي محقق شدنشان 
به كار بسته شده اند.آخوندي بخش قابل توجهي از برنامه هاي 
اين وزارتخانه را در افق چهار ساله پيش رو را به گسترش نفوذ 
حمل و نقل ايران در منطقه اختصاص داده و به نظر مي رسد در 
صورت تداوم اين مسير مي توان انتظار داشت جايگاه ترانزيتي 
فراموش شده كشور بار ديگر فعال شده و ايران را به عنوان پل 
ارتباطي منطقه در نظر گرفته خواهد شللد.بر اسللاس اطاعات 
ارائه شللده از سللوي وزير راه و شهرسازي، سهم ترانزيتي ايران 
در صورت رفع موانع فراسازماني و در جهت تحقق سياست هاي 

اباغللي اقتصللاد مقاومتي بايد به شللكل قابل توجهي ارتقا پيدا 
كند. تشويق به برقراري خطوط دريايي، هوايي، زميني و ريلي 
گردشللگري با هماهنگي آژانس هاي مسللافرتي اقدام ديگري 
است كه با كنار هم قرار گرفتن الگوهاي اقتصادي مي تواند حمل 
و نقل ايران را در حوزه ترانزيتي و مسافري به شكل قابل توجهي 
توسللعه بخشللد.بر اين اسللاس در حوزه زيرساخت ها و خطوط 
اصلي ريلي، وزارت راه و شهرسللازي ايران آماده شللده با انعقاد 
قراردادهاي فاينانس خارجي در راستاي احداث قطار سريع السير 
تهران- قم- اصفهان و برقي كردن خط ريلي تهران- مشهد، 
گرمسار- اينچه برون و تهران- تبريز راه گسترش نفوذ خطوط 
ريلي ايران را توسللعه بخشللد.در كنار آن توسللعه ريل به مراكز 
انبللوه بللار و همچنين افزايش طول آزادراه ها به ۷۵۰۰ كيلومتر، 
افزايش ظرفيت تخليه و بارگيري بنادر تجاري به ۲۶۳ ميليون 
تللن و ظرفيللت فرودگاه هللا به ۱۴۴ ميليون نفر در پايان برنامه و 
همچنين افزايش پروازهاي خارجي به كشللورهاي پيرامون از 
طريق فرودگاه هاي اسللتان هاي مرزي شللرايط را براي ارتقاي 
سللطح توانايي حمل و نقل ايران فراهم كند.در كنار آن وزارت 
راه و شهرسازي برنامه ريزي خواهد كرد كه با نوسازي و تكميل 
سللامانه هاي ارتباطللي و كمك ناوبللري آسللمان ايران را به پل 
ترافيكي بين مناطق اروپا- اقيانوسيه و اروپا- خاورميانه تبديل 

كند.همان طور كه در چهار سال گذشته نيز اقدامات قابل توجهي 
جهت توسللعه بنادر ايران صورت گرفته بود، در دولت دوازدهم 
نيز توسللعه و تجهيز امكانات بنادر، فعال سللازي بنادر كوچك، 
توسللعه خطوط ريلي در درون بنادر بزرگ، توسللعه پس كرانه ها 
و همچنيللن توسللعه و تجهيللز پايانه هاي مرزي زميني، ريلي و 
هوايي در دستور كار اين بخش خواهد بود. در كنار آن به منظور 
بهبود شرايط براي حضور بخش خصوصي در حمل و نقل ايران، 
ارتقللاي رويكللرد بازرگانللي در اين حوزه مورد توجه قرار خواهد 
گرفت كه يكي از اصلي ترين محورهاي آن واگذاري مديريت 
بنادر كشور به صورت مشاركت عمومي- خصوصي خواهد بود 
كه در اين راسللتا واگذاري عمليات نگهداري و بهره برداري از 
فازهاي ۱ و ۲ بندر شللهيد رجايي در دسللتور كار اين بخش قرار 
مي گيرد.همچنين ايران برنامه دارد با استفاده از جذب سرمايه 
گسللترده داخلي و خارجي فرودگاه امام خميني و هفت فرودگاه 
بين المللي ديگر را توسعه دهد و همچنين شرايط را براي فعال 
سللازي دوباره فرودگاه هاي كوچك آمللاده كند. فرودگاه هايي 
كه با ورود هواپيماهاي ATR توانسته اند دگرگوني قابل توجه 
را در دسللتور كار خود قرار دهند.نوسللازي ناوگان حمل و نقل 
عمومي كشور يكي ديگر از اصلي ترين اولويت هاي اين بخش در 
چهار سال آينده خواهد بود كه كاهش شدت مصرف سوخت در 

آنها اولويتي مهم در نظر گرفته شده است. طبق برنامه ريزي هاي 
صللورت گرفته متوسللط طول نللاوگان باري بايد از ۱۷.۳ به ۱۵ 
سللال، اتوبوس از ۱۲.۷ به ۱۲.۵ سللال، ميني بوس از ۲۴.۶ به 
۱۸ سللال و سللواري بين شللهري از ۸.۲ به ۸ سللال كاهش پيدا 
كنللد. در كنللار آن توسللعه ناوگان فعللال در بخش هاي مختلف 
نيللز اولويتللي مهم خواهد بود كه افزايللش تعداد ناوگان هوايي 
فعال كشور از ۱۴۸ فروند كنوني به ۲۲۸ فروند در پايان برنامه 
ششم يكي از اصلي ترين اولويت هاي آن خواهد بود.همان طور 
كه در طول چهار سللال گذشللته نيز متنوع سللازي تامين مالي 
پروژه هاي زيربنايي به عنوان اولويتي جدي مطرح شده، وزارت 
راه و شهرسازي برنامه دارد با ايجاد منابع مالي پايدار از طريق 
تخصيص صندوق توسعه حمل و نقل و جلوگيري از پراكندگي 
تخصيللص اعتبارات، تكميل پروژه هاي اولويت دار را سللرعت 
بخشد. در كنار آن اقدام در جهت تشكيل شركت ليزينگ ريلي 
براي تامين واگن هاي جديد نيز از سوي اين وزارتخانه پيگيري 
خواهد شللد.در حوزه ريلي همچنين افزايش سللهم قطارها در 
جابجايي ۱۸ درصدي مسافران حومه اي و طراحي ۳۳ ايستگاه 
راه آهن براي اجراي سياست شهرسازي ريل پايه به عنوان يكي 
از مهم ترين اولويت هاي اين بخش در طول سال هاي آينده در 

دستور كار قرار خواهند گرفت.


